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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

6. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült:  Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2021. október 19-én 
     megtartott nyilvános rendkívüli testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos alpolgármester, Dúzsné Szita 
Mária, Krekács Istvánné, Pintér Tibor önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző,  
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 5 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a nyilvános rendkívüli testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a nyilvános rendkívüli ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az 
ülés napirendje a következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár működési kérdései 
2./ Egyebek: 
a) Temető fásítás 
b) Szabadság úti járda felújítása 
 
I. NAPIREND:  

 
Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár működési kérdései 

 
Szabó Mihály polgármester: A képviselő-testület az ülés előtt a Művelődési Házban 
intézménylátogatáson vett részt, ahol Igazgató Asszony tájékoztatást adott az intézmény 
jenlegi működéséről és a koronavírus járvány ideje alatti működésről. A mostani rendkívüli 
ülésen arról kellene döntenünk, hogyan legyen a továbbiakban a Művelődési Ház további 
működése. A pásztói járás legjobban és legszínvonalasabban működő művelődési háza, a 
legtöbb rendezvény van nálunk. Két megoldás jöhet számításba, vagy a rendezvények számát 
csökkentjük, vagy valamilyen módon a létszám kérdéssel foglalkozunk. Vinczéné Pálinkás 
Erika könyvtáros távozása után, 2020 novemberében - a képviselőkkel történt egyeztetés után 
- olyan polgármesteri határozatot hoztam, hogy a veszélyhelyzet ideje alatt a könyvtárosi állás 
nem tölthető be. Az intézmény a Nemzeti Művelődési Intézet finanszírozásával foglalkoztatja 
jelenleg Györgyné Forró Katalint közművelődési asszisztensként. 
 
Krekács Istvánné képviselő: Olyan két lehetőség van, hogy vagy megmarad ez a felállás, de 
akkor kell egy főállású könyvtáros, vagy közösségi színtér lesz, fele annyi feladattal, fele 
annyi nyitvatartási idővel. Ezt tudatosítani kell, hogy a település nem bírja el, hogy továbbra 
is a művelődési ház önálló intézményként működjön ekkora nyitvatartási idővel. A 
nyitvatartási idő teljesen lefedi Igazgató Asszony munkaidejét, a hétvégi rendezvények már 
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ezen felül vannak és így a szabadság sem adható ki. Erre kell megoldást találnunk. A civil 
szervezetek továbbra is mehetnének próbára, egy órarendet kell készíteni, mikor van nyitva az 
intézmény és ki mikor megy próbálni. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Le kell szabályozni a rendezvényeket is, hogy egy hónapban 
csak egy rendezvény legyen. A civil szervezeteket pedig nyitvatartási időben csak be kell 
engedni, az intézményvezető ez idő alatt végezheti a munkáját. 
 
Szabó Mihály polgármester: Pár hét múlva visszakapjuk a tornatermet, önálló bejárata van, 
nyugodtan meglehet ott tartani a néptáncpróbát, női tornát, zumbát, minden vezető kapna egy 
kulcsot, ehhez nem kell külön felügyelet, azelőtt a karatésokkal is így működött a dolog. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A fenntartó maga dönti el, hogy milyen formát működtet, a 
törvény azt írja, hogy intézményt tart fenn vagy közösségi színtérként működik. Ha 
intézményként működik, akkor mindkét kormányzati funkción lennie kell 1-1 fő főállású 
szakképzett dolgozónak, ebben tökéletesen igaza van Intézményvezető Asszonynak, abban is 
igaza van, hogy kell egy takarítónő, mert hatalmas alapterületű a művelődési ház. Az épület 
állaga jelentősen le van romolva, hiányzik az, hogy minden évben valami szépült volna, 
felújításra került volna kis lépésekben. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Éves szinten közel 10 millió forinttal egészítjük ki a 
Művelődési Ház költségvetését az állami támogatáson felül és a település összes ingatlanának 
kommunális adóját vesszük, akkor a felénél tartunk annak, amibe nekünk ez kerül. Januártól 
augusztusig nem volt szinte semmi rendezvény, most augusztustól pedig nagyon 
bezsúfolódtak a rendezvények. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Bízunk benne, hogy az energetikai korszerűsítéssel a rezsidíjak 
csökkeni fognak, mert a fűtés, világítás díja nagyon magas volt. Valóban nem biztos, hogy 
kell ennyi rendezvény, ez óriási energiát visz el és rengeteg munkát jelent. Sajnos a 
közfoglalkoztatottak is elfogytak az önkormányzatnál, nincs kapacitás arra, hogy tudjanak 
menni színpadot építeni, pakolni rendszeresen. Van egy olyan kitétel a törvényben, hogy 
közművelődési intézmény létesítése, átszervezése, megszüntetése, valamint tevékenységének 
2 hónapon túli szüneteltetése esetén a végleges testületi döntés meghozatala előtt 30 nappal a 
miniszter és a Közművelődési Kerekasztal véleményét be kell szerezni és annak tartalmát a 
képviselő-testülettel ismertetni kell. A vélemény viszont nem köti a testületet döntése 
meghozatalában, tehát ha most dönt a testület valamilyen szándékáról, akkor arról véleményt 
kell kérnie az önkormányzatnak.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Az intézmény megszüntetése és közösségi színtér létesítésére 
vonatkozóan az indokunk a település alacsony lélekszáma, alacsony állami finanszírozás és a 
törvény által támasztott követelményeket nem tudjuk teljesíteni pénzügyileg és humán 
erőforrásilag. A közösségi színtérnél arra kell helyezni a hangsúlyt, hogy tényleg a 
közösségeknek legyen, akik igénybe veszik a művelődési házat, program/rendezvény átlag 
havonta egy legyen. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az alapszolgáltatás, amit kötelező a közösségi színtérben is 
biztosítani, az a művelődő közösségek létrejöttének elősegítése, működésük támogatása, 
fejlődésük segítése, közművelődési tevékenységek és a művelődő közösségek számára 
helyszín biztosítása. 
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Szabó Mihály polgármester: A Művelődési Ház Igazgatójának tájékoztatása alapján a 
jelenlegi helyzet nem megfelelő, a Művelődési Ház fenntartása, működtetése, a rendezvények 
megszervezése és a nyitvatartási idő biztosítása szinte megoldhatatlan. Most arról kell döntést 
hoznunk, hogy a testületnek szándékában áll az intézmény megszüntetése olyan formában, 
hogy közösségi színtérként működne tovább. Felkérjük Jegyző Asszonyt, hogy az Emberi 
Erőforrások Minisztere véleményét az átalakulást megelőzően beszerezze.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslatot. 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
28/2021.(X.19.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Mihályfi Ernő Művelődési Ház 
és Könyvtár intézménylátogatása és működtetési kérdései megtárgyalását  követően – 
a település nagyságára, az állami támogatás mértékére, a jelenlegi intézményi formára 
tekintettel biztosítandó nyitvatartási időre tekintettel - az intézmény közösségi 
színtérként történő működtetését tervezi 2022. január 1. napjától. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a muzeális intézményekről, a 
nyilvános könyvtári ellátásról és a közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 
78/J § (1) bekezdése alapján az Emberi Erőforrások Minisztere véleményét szerezze 
be. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: értelemszerűen 
 

 
Egyebek: 
 
a) Temető fásítás 
 
Szabó Mihály polgármester: Az utóbbi időben több kérés is volt a temetői tujákkal 
kapcsolatban, száradnak, balesetveszélyesek. Idei évre be volt tervezve költségvetésbe a 
temetői fásítás. Javaslom, hogy a tujákat vegyük ki és helyette a kerítés mellé platánfát 
ültessünk tavasszal. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
b) Szabadság úti járda felújítása 
 
Szabó Mihály polgármester: A Magyar Falu Program keretében mintegy 5 millió forintot 
nyertünk a Szabadság úti járda egy szakaszának felújítására. Azonban az előző évben 
felújított szakasz és a mostani felújításra kerülő szakasz között maradna még egy rész ami 
felújítást igényelne, így az lenne a javaslatom, hogy kérjünk a kimaradó szakasz felújítására 
ajánlatokat és önerőből azt a kis szakaszt oldjuk meg, így a hídig teljesen fel lenne újítva a 
járda. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
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A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, a polgármester megköszöni a 
képviselők munkáját, a rendkívüli testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 

                 Szabó Mihály sk                             dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                  jegyző  


